
SN - Informations- og Kommunikationsstudier
(Studienævnsmøde)

02-06-2021 14:15 - 16:00

Zoom

Deltagere:
Carl-Henrik Nielsen, Cicilia Kristine Ellegaard Lassen, Franciska 
Fellegi, Lene Dreisig Sørensen, Margrethe Hansen Møller, Marianne 
Ankjær, Natasja Elstrøm Nilsson, Ona Pirol, Peter Bech Astrup, Robb 
Mitchell, Therese Lund Iversen, Tove Faber Frandsen

Afbud:
Biljana Seier, Cliff Hulsten, Jacob Buur, Marianne Fræhr Thomsen, 
Tanja Maria Arnemand Laugesen



Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt.

Punkt 2: Godkendelse af referat
Referat for studienævnsmødet den 28. april er godkendt i skriftlig høring.

Punkt 3a: Mundtlige meddelelser
Den 19. maj blev der afholdt seminar for undervisere på Cand.it. - Webkommunikation med 
henblik på at sikre sammenhængskraft.
Den 20. maj blev der afholdt seminar for undervisere på IVK med henblik på at sikre 
sammenhængskraft.

Kommentarer til Punkt 3a: Mundtlige meddelelser

•MA informerer om, at der den 2. juni også er afholdt undervisermøde for undervisere på
ITPD.
•MA fortæller, at Natasja genansættes som faglig vejleder for Bib, Infovid, IVK og
Webkom. Der ses frem til fortsat godt samarbejde.

Punkt 3b: Skriftlige meddelelser
Medinddragelse af studerende og ansatte
Udvalget for medbestemmelse og medinddragelse har udarbejdet anbefalinger om, hvordan 
medbestemmelse og medinddragelse af studerende og ansatte kan styrkes på SDU. 
Anbefalingerne omfatter bl.a. forøget kommunikationsindsats ved universitetsvalg og tilbud 
om kurser for nye medlemmer i kollegiale organer. Se alle 10 anbefalinger i vedhæftede 
rapport (bilag 1).

Retningslinjer for forplejning
På sidste studienævnsmøde blev der meddelt, at studienævnet fortsat har lov til at bruge 
egne midler til forplejning i forindelse med studienævnsmøder. Det skal præciseres, at dette 
stadig indebærer, at gældende retningslinjer for mødeforplejning overholdes. Se 
retningslinjerne på denne side:
https://sdunet.dk/da/vaerktoejer/love_regler_aftaler/koersel/moedeforplejning

Nyt økonomisystem
Fakultetet meddeler, at der indføres et nyt økonomisystem. Systemet implementeres i 
septemer 2021, hvilket betyder at der ikke kan betales regninger hele september måned.

Procedure for studiestartsprøven
Proceduren er blevet opdateret (se bilag 2). Studiesekretariatet er blevet informeret.

Kapacitetstal for 2021
Bib: 45
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Infovid: 25 (dvs. 5 færre end i 2020, hvor tallet blev forøget til 30 pga. COVID); 
efterfølgende har vi meldt ind, at der er plads til 40 studerende.
IVK: 40
Web: 95
ITPD: 44

Dimission
Der planlægges fysisk dimission den 30. juni med deltagelse kun af dimittender (se bilag 
3). Invitation er sendt til de studerende.

Kommentarer til Punkt 3b: Skriftlige meddelelser

• LDS præciserer retningslinjerne for forplejning, idet hun den 31. maj 2021 har
modtaget information om, at dekanen har godkendt, at der på Humaniora må
serveres forplejning til deltagerne i studienævnsmøder. Studienævnsmøderne
betragtes ikke som rent interne møder, idet de studerende anses som eksterne
deltagere i denne sammenhæng. Det betyder, at der ved studienævnsmøderne
eksempelvis kan serveres rundstykker ved formiddagsmøder og kage/frugt om
eftermiddagen.
• Der stilles spørgsmål ved, om den nye studiestartsprocedure gælder for både BA-
og KA-studier. MA uddyber, at proceduren er gældende både i forbindelse med
studiestartsprøven på bacheloruddannelserne og kandidatuddannelserne.
• Studenterrepræsentanterne tilkendegiver, at de er tilmeldt dimissionen men
undres over, at de ikke har modtaget en bekræftelsesmail. Therese beroliger de
studerende med, at tilmeldingerne er gået igennem, selvom man ikke har
modtaget en bekræftelsesmail.

Punkt 4: Årsberetning fra Censorkorps for 
Bibliotekskundskab og Informationsvidenskab
Studienævnet bedes forholde sig til årsrapporten fra Censorkorps for Bibliotekskundskab 
og Informationsvidenskab (se bilag).

Beslutning for Punkt 4: Årsberetning fra Censorkorps for Bibliotekskundskab 
og Informationsvidenskab

Studienævnet vurderer, at det har været et tilfredsstillende forløb, som ikke giver 
anledning til yderligere kommentarer.

Punkt 5: Ingen sager til behandling

Punkt 6: Opdatering af bilag 2 til Vademecum
Studienævnet orienteres om opdatering af bilag 2 til Vademecum, Samlæsning af 
Videnskabsteori (se bilag).
Følgende er opdateret:

• Der er tilføjet et afsnit om evaluering af undervisningen
• Der er tilføjet et afsnit om Introduktionsforløb om verdensmålene for bæredygtig
udvikling
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• Tabel 2 med oversigt over eksamensformer er justeret i forhold til aktive
fagbeskrivelser

Beslutning for Punkt 6: Opdatering af bilag 2 til Vademecum

Studienævnet tager opdateringen af bilag til vademcum til efterretning. Ændringerne 
giver ikke anledning til yderligere kommentarer.

Punkt 7: Employabilitetstiltag
Studienævnet orienteres om følgende employabilitetstiltag:

• Opfølgning på Cand.it karriereevent den 11. maj (se bilag 1)
• Den 7.-10. juni afholdes Karriere Kick Off, herunder bl.a. Academic Job Fair (se
bilag 2-3). De studerende er informeret om arrangementet.
• Som en del SDU Career in Denmark er der nu åbnet op for programmet Future
Talent Denmark, som henvender sig til internationale KA-studerende (se bilag 4).
De studerende er informeret om muligheden for at deltage i programmet.

Beslutning for Punkt 7: Employabilitetstiltag

Studienævnet konstaterer med tilfredshed, at employabilitetstiltagene er i proces, og at 
alt er kommunikeret ud til de studerende. Tilbuddet til de internationale studerende 
fremhæves i den forbindelse som særlig interessant, og tiltagene tages i øvrigt til 
efterretning.

Punkt 8a: Samarbejde med aftagere
Studienævnet forholder sig løbende til relevante samarbejder med aftagere om 
studierelaterede aktiviteter, og studienævnet bedes i den forbindelse drøfte, hvorvidt 
antallet af studerende, der gennemfører et projektorienteret forløb eller lignende, er 
tilfredsstillende, eller der er behov for at iværksætte nye initiativer. Antallet af 
projektorienterede forløb i 2020 fremgår af vedhæftede bilag.

Beslutning for Punkt 8a: Samarbejde med aftagere

Studienævnet er tilfreds med, at både bachelor- og kandidatstuderende vælger at 
gennemføre projektorienterede forløb, og studienævnets medlemmer er glade for at 
kunne konstatere, at nogle af de studerende også vælger praktik i egen virksomhed.

Hvert år afholdes der - ud over det generelle orienteringsmøde for studerende på SNIKS-
uddannelserne - i løbet af foråret et særligt møde for bib-studerende vedr. 
projektorienteret forløb. Tove, der har været tovholder på afholdelse af dette møde, 
meddeler, at der har været god tilslutning til mødet. Det vurderes, at de studerende har 
gavn af de input, de får på mødet, og at de føler sig trygge ved at vide, at de har en fast 
kontaktperson, de kan drøfte mulighederne med.

Studienævnet vurderer på baggrund af antallet af projektorienterede forløb i efteråret 
2020, samt de positive tilbagemeldinger vedr. informationsmøder om projektorienteret 
forløb, at markedsføringen fungerer optimalt. Studienævnet ønsker også fremadrettet at 
understøtte, at både bachelor- og kandidatstuderende kan gennemføre
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og andre eksterne

projektorienterede forløb, og medlemmerne beslutter at fastholde den nuværende 
praksis.

Punkt 8b: Kommunikation og markedsføring
Studienævnet informeres om følgende ændringer i kommunikationsindsatsen over for 
kommende studerende og andre eksterne interessenter:

nye side er mere
tiltag osv. Alt er

mod mulige
fra de

side:

Filmene er

• SNIKS Studiecafé Facebook Gruppen udfases til fordel for Facebook siden IT Studier
– SDU Kolding. Den nye side er mere eksternt orienteret, og vi opfordrer alle til at 
sende indhold de gerne vil vise frem. Gode historier, projekter, tiltag osv. Alt er 
interessant så længe det er relevant for vores studier. Siden har primært fokus på 
ekstern kommunikation rettet mod mulige kommende studerende samt virksomheder 
og andre interesserede. (I samme omgang udfases SNIKS studiecafé fra de 
studerendes skema og bliver en del af studierejsen i stedet). ALLE opfordres til at 
følge den nye facebookside: https://www.facebook.com/itstudierkolding/
• Vi har sat et punktum ift. de film, der blev udarbejdet sidste år, og som desværre var 
af rigtig dårlig kvalitet. Filmene er transskriberet og omdannet til interviews i stedet.

◦ Bibvid alumner:
https://mitsdu.dk/da/mit_studie/bachelor/
bibliotekskundskab_og_videnskommunikation_bachelor/jobmuligheder/alumner

Studienævnet informeres om markedsføringstiltag: til SAMF
– og siden skal• Entrepreneurial practice er markedsført overfor alle HUM og SAMF KA-Studerende. Vi

har ikke været med til SAMF-indsatsen. Der er oprettet en side med information om
faget, men der skal helt klart gøres mere i fremtiden, og siden skal desuden lægges et
mere neutralt sted: https://mitsdu.dk/da/mit_studie/kandidat/webkommunikation/
uddannelsens_opbygning/muligheder/valgfag/entrepreneurial+practice
• De nye BA-sider på sdu.dk er nu oppe at køre

◦ Bib:https://www.sdu.dk/da/uddannelse/bachelor/
bibliotekskundskab_og_videnskommunikation
◦ Infovid: https://www.sdu.dk/da/uddannelse/bachelor/informationsvidenskab
◦ IVK: https://www.sdu.dk/da/uddannelse/bachelor/ivk_it_kolding

Beslutning for Punkt 8b: Kommunikation og markedsføring

• Studienævnet udtrykker tilfredshed med ændringerne i kommunikationsindsatsen over
for kommende studerende og andre eksterne interessenter. Medlemmerne ser en
fordel i, at alumnevideoerne som følge af dårlig kvalitet er omdannet til skriftlige
statements, som er tilgængelige på hjemmesiden. Det er vigtigt, at der kommunikeres
så professionelt som muligt. MA opfordrer desuden alle, der endnu ikke har besøgt
facebooksiden til at følge den og også gerne dele den med andre.
• Studienævnet roser markedsføringstiltagene og er tilfreds med opdateringen af BA-
siderne på sdu.dk, som nu fremstår mere brugervenlige. MA informerer yderligere om,
at der er 20 studerende, der har tilmeldt sig faget Entrepreneurial practice, som
udbydes for første gang i efteråret 2021. Studienævnet anser dette for at være et
tilfredsstillende og godt udgangspunkt for også fortsat at kunne gennemføre dette
tværfakultære fag.

Punkt 8c: Studiestartsprogram og velkomstmateriale

Studienævnet bedes kommentere og godkende studiestartsprogram og
velkomstmateriale for studiestarten 2021 (se bilag).
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Studiestartsprogrammerne er udarbejdet med fokus på aktiviteterne. På nuværende 
tidspunkt forventes ikke, at de præcise tidspunkter for aktiviteterne er på plads. 
Programmerne sendes til U&K senest 3. juni og lægges på studiestartssiderne på 
mitSDU, så de nye studerende kan orientere sig i de aktiviteter, der venter dem primo 
september. De færdige studiestartsprogrammer (inkl. konkrete tidspunkter) offentliggøres 
medio august.

Beslutning for Punkt 8c: Studiestartsprogram og
velkomstmateriale

Ona fortæller, at hun i øjeblikket koordinerer programmerne
med studieledere, studiesekretærer, faglige vejledere og studienævnsrepreæsentanter. 
Som et punkt på programmerne skal der desuden indarbejdes tid til at underviserne på 
første semester laver en kort præsentation. Ona er fortsat i dialog med tutorerne, således 
at studiestartsprogrammerne kan færdiggøres og opdateres, når de konkrete tidspunkter 
er på plads. I første omgang vil det ikke være det fulde program men derimod de 
planlagte tematikker, der bliver offentliggjort på hjemmesiden.

Studienævnet har ingen kommentarer til studiestartsprogrammerne, og de godkender, at 
Ona og MA i fællesskab færdiggør programmerne, som de sender til U&K senest den 
3.6.

Punkt 8d: Høring vedr. censorkorpsenes struktur
Forslag til sammenlægning af censorkorps er sendt i høring i følgende censorkorps, der 
betjener uddannelser under Studienævn for Informations- og kommunikationsstudier:

• Censorkorps for Informationsstudier, kommunikation og digitale medier (KA Cand
it Webkommunikation, BA TV Computational Thinking, BA Informationsvidenskab,
it og interaktionsdesign samt MA i it)
• Censorkorps for Bibliotekskundskab og Informationsvidenskab (BA
Bibliotekskundskab og videnskommunikation)

Studienævnet bedes forholde sig til forslaget om sammenlægning (se bilag).

Beslutning for Punkt 8d: Høring vedr. censorkorpsenes struktur

Studienævnet kommenterer, at TV i webkommunikation mangler i oversigten over studier 
under Censorkorps for Informationsstudier, kommunikation og digitale medier. LDS 
undersøger hvorfor.

Derudover har studienævnet ingen kommentarer og tilslutter sig betragtningerne i 
høringsskrivelsen. LDS giver fakultetet besked og takker samtidig, fordi studienævnet 
blev hørt.

Punkt 9a (Lukket)  : Behandling af indkomne 
studenteransøgninger

Ansøgninger tilgås i SAGA.
Studienævnet bedes tage formandsafgørelserne til efterretning.
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Beslutning for Punkt 9a: Behandling af indkomne studenteransøgninger

Ansøgninger på mødet

Fortroligt.

Formandsafgørelser

Studienævnet tog formandsafgørelserne til efterretning.

Punkt 10: Eventuelt

Kommentarer til Punkt 10: Eventuelt

MA fortæller, at der måske bliver mulighed for at søge penge til "studiegenstart" i form af 
faglige og sociale arrangementer for studerende på årgang 2020 og 2019 (BA). 
Studerende på ITPD mødes allerede i kraft af deres undervisning, hvorfor de ikke har 
samme behov. Arrangementerne skal være med til at styrke de studerendes fællesskab
og tilknytning til SDU, og arrangementerne kunne f.eks. bestå af en eftermiddag, hvor 
undervisere og studerende mødtes til kaffe, hygge mm.

Studenterrepræsentanterne mener, at det vil være godt med et arrangement for alle de 
studerende, der starter på 2. og 3. år af deres uddannelse efter sommerferien. Det er 
specielt vigtigt for de studerende, der startede på 1. år sidste sommer, og som ikke rigtig 
har haft mulighed for at lære hinanden at kende. Arrangementet kan deusden være med 
til at styrke sammenholdet på tværs af årgangene, hvilket også er vigtigt. 
Studenterrepræsentanterne vurderer, at de studerende i høj grad har brug for at lære 
hinanden at kende på ny, og at de fleste af deres medstuderende nok vil vælge at 
deltage i et sådant socialt arrangement. Det vil også betyde meget for de studerende, at 
underviserne bakker op om det.

Medlemmerne bliver hurtigt enige om, at det vil være svært at finde et tidspunkt inden 
sommerferien pga. eksaminer. En yderligere udfordring kan være, at det heller ikke er 
alle, der vil være vaccineret i slutningen af juni. Der er derfor enighed om, at det vil være 
en fordel at placere arrangementet i august, så det bliver en form for opvarmning til den 
fysiske undervisning i september. På den måde kommer alle til at kende hinanden lidt 
bedre, når hverdagen på campus starter.

Tove foreslår, at man kunne lave en studietur (f.eks. fredag til lørdag) på tværs af alle 
studierne i stedet for en hygge-eftermiddag. En studietur vil desuden give mulighed for at 
supplere det sociale med nogle faglige aktiviteter. Forslaget vinder stor tilslutning,
og Ona og MA tager studienævnets ideer og betragtninger med til videre bearbejdelse og 
planlægning.

dreisig
Udstregning




